

تعميم

GACA Circular

To: All airlines operating in the airports of the Kingdom of Saudi Arabia, including general aviation and air cargo handling companies.

Subject: Update of the Ministry of Environment, Water and Agriculture requirements to import animal and plant consignment.

Reference:

- 1- Article (23) of the civil Aviation Act.
- 2- Circular No.4/18043 Dated 29/10/2020.

Instructions:

- The importance of Keeping the beneficiaries of animal and plant consignment shipping services aware of the obligatory to obtain a prior permission from the (Anaam Plus) or (Hassad) platform.
- Must not ship animals and plants consignment including those accompanying with passenger without obtaining an import permit from the Ministry of Environment Water and Agriculture for the attached items.
- Anaam-platform for Animal Consignment:
<https://anaam.mewa.gov.sa/anaam>
- Hassad-platform for plant Consignment:
<https://app.mewa.gov.sa/HASSAD>
- Failure to comply with these circulars is an explicit violation of government orders, and legal measures will be taken against the violator and they be held responsible for it.

Attachment(s):

- A list of approved items for which a prior import permission must be obtained before shipping.

إلى: جميع شركات الطيران العاملة بمطارات المملكة العربية السعودية بما يشمل الطيران العام وشركات مناولة الشحن الجوي.

الموضوع: تحديث متطلبات وزارة البيئة والمياه والزراعة لإستيراد الأصناف الحيوانية والنباتية.

المرجع:

١. المادة (٢٣) من نظام الطيران المدني.
٢. التعميم رقم (١٨٠٤٣/٤) وتاريخ ١٢/٣/١٤٤٢هـ.

التعليمات:

- أهمية توعية المستفيدين من خدمات شحن الإرساليات الحيوانية والنباتية بضرورة استخراج إذن إستيراد مسبق من منصة (أنعام بلس) للإرساليات الحيوانية، أو منصة (حصاد) للإرساليات النباتية.
- يجب عدم شحن الإرساليات الحيوانية والنباتية بما فيها ما يرد مع الراكب الا بعد التأكد من وجود إذن إستيراد صادر من قبل وزارة البيئة والمياه والزراعة للأصناف المرفقة.
- منصة أنعام بلس لإذن إستيراد الإرساليات الحيوانية:
<https://anaam.mewa.gov.sa/anaam>
- منصة حصاد لإذن إستيراد الإرساليات النباتية:
<https://app.mewa.gov.sa/HASSAD>
- إن عدم الالتزام بهذه التعليمات يعد مخالفه صريحة للأوامر الحكومية وسيتم إتخاذ الاجراءات النظامية بحق المخالف وتحمله المسؤولية المترتبة على ذلك.

المرفقات:

- قائمة الأصناف المعتمدة والتي يجب الحصول على إذن إستيراد مسبق قبل شحنها.



الرقم
التاريخ
المنشورات

وزارة البيئة والمياه والزراعة
Ministry of Environment Water & Agriculture
المملكة العربية السعودية Kingdom of Saudi Arabia



(٢٧٤)

Animal Consignment List	قائمة الارساليات الحيوانية
Equines	الخيال
Live animals	المواشي الحية
Live Birds	الطيور الحية
Falcons	الصفور
Wild Animals	الكائنات الفطرية
Animal Products	المنتجات الحيوانية
Animal By Products	المخلفات الحيوانية
Pet Animals	الحيوانات الاليفة
Research Animals and Diagnostic Samples	عينات وحيوانات التجارب
Bees, Queen bees, Butter Flies and insects	النحل وملكات النحل والفرشات والحشرات وغيرها
Aquatic Animals	الاحياء المائية
Semen for Equine and Live animals	السائل المنوي للخيل والمواشي الحية
Hatching Eggs and Chicks	بيض التفقيس والصيصان

Plant Consignment List	قائمة الارساليات النباتية
Seedlings	الشتلات
Seeds	البذور والتقاوي
Compost or Fertilisers	الاسمدة
Pesticides	المبيدات